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Protokół Nr V/XXXVI/17| 

 z sesji  Rady Powiatu Wejherowskiego 

 z dnia 15 grudnia 2017 r. 

 

Ad.1. 

Przewodniczący Rady pan Ryszard Czarnecki na podstawie listy 

obecności (załącznik nr 1) stwierdził prawomocność posiedzenia i dokonał 

otwarcia obrad o godz. 11.00. Następnie powitał przybyłych gości (załącznik nr 

2) i zapytał o uwagi do porządku obrad. Radny Józef Reszke wniósł o  ujęcie w 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie podjęcia apelu do Ministra 

Edukacji Narodowej druk nr 384/17 złożony przez klub radnych PO.  

W głosowaniu wniosek przyjęty został jednogłośnie.  

Po czym radni przyjęli w głosowaniu jednogłośnie  niniejszy porządek: 
1. Sprawy regulaminowo - organizacyjne: 

- otwarcie sesji, 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 

- przedstawienie porządku obrad, 

- przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

2. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu. 

3. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 

4. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2017 rok 

– druk nr 378/17.  

5. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie wydatków budżetu powiatu, które nie 

wygasają z upływem roku budżetowego 2017 – druk nr 379/17. 

6. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej powiatu wejherowskiego na lata 2018-2028 – druk nr 375/17. 

7. Uchwalenie budżetu Powiatu Wejherowskiego na 2018 rok: 

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem - druk nr 376/17-, 

- przedstawienie opinii komisji stałych Rady Powiatu, 

- przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii i wniosków komisji, 

- dyskusja, 

- głosowanie uchwały budżetowej. 

8. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zaciągnięcia długoterminowego 

kredytu bankowego – druk nr 380/17.  

9. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Miasta Wejherowa na realizację zadania „Przebudowa ulicy Nadrzecznej wraz z 

przebudową skrzyżowania z ul. Chopina na skrzyżowanie o ruchu okrężnym" - druk nr 

381/17. 

10. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu 

Rozwoju Pieczy Zastępczej na lata 2018-2020 - druk nr 377/17. 

11. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu 

Wejherowskiego na 2018 r. - druk nr 382/17.  

12. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli 

Komisji Rewizyjnej - druk nr 383/17. 

13. Dyskusja nad sprawozdaniem Zarządu z prac między sesjami. 

14. Interpelacje i zapytania radnych. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie 

podjęcia apelu do Ministra Edukacji Narodowej druk nr 384/17. 

15. Wnioski i oświadczenia radnych. 

16. Zamknięcie sesji.  
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W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do protokołu  

z XXXV Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego V kadencji z dnia 24 listopada 2017 roku. 

Uwag nie zgłoszono. W przeprowadzonym głosowaniu protokół przyjęto przy 1 głosie 

wstrzymującym. 

 

Ad.2.  
Przewodniczący Rady poinformował, że uczestniczył w Jubileuszu Integracyjnego 

Stowarzyszenia Sportowego "START" w Wejherowie, które działa na rzecz osób 

niepełnosprawnych. Na tej uroczystości wręczył Medal Za Zasługi dla Powiatu 

Wejherowskiego. Ponadto uczestniczył w Konferencji w sprawie bezpieczeństwa. 

  

Ad.3. 

Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami stanowi załącznik nr 4. 

Starosta poinformowała, że w okresie międzysesyjnym odbyło się wiele uroczystości 

opłatkowych.  

Ponadto poinformowała: 

 O odbiorach dróg: Gowino-Gościcino, Dzięcielcu, ronda skrzyżowania ul. 

Gdańskiej i Pomorskiej w Rumi.  

 Odbył się akt erekcyjny w Wejherowie ,  

 W ZSP Nr 2 w Wejherowie otwarcie multimedialnej pracowni energetyki 

jądrowej.  

 Odbył się jubileusz: 15 lecia Stowarzyszenia Pomocy Osobom 

Niepełnosprawnym "Barka" w Wejherowie,  

 

Ad.4. 

 Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu powiatu 

na 2017 rok – druk nr 378/17 wraz z autopoprawką przedstawiła pani Joanna 

Wojciechowska Skarbnik Powiatu. Wyjaśniła, że w związku z uchwaleniem Uchwały Nr 

V/456/17 Zarządu Powiatu Wejherowskiego z dnia 8 grudnia 2017r. w sprawie przeniesienia 

wydatków budżetowych w ramach rozdziału oraz z rezerwy ogólnej plan po zmianie w grupie 

wynagrodzeń i składek od nich naliczanych wynosi 84.311.668 zł, w grupie wydatków 

związanych z realizacją ich statutowych zadań wynosi 44.336.816 zł oraz w grupie świadczeń 

na rzecz osób fizycznych wynosi 7.950.691 zł. Ponadto zwiększa się plan dochodów w rozdz. 

75802 Uzupełnienie subwencji ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego o kwotę 

166.869 zł  w związku z przyznaniem przez Ministerstwo Finansów środków z rezerwy 

subwencji ogólnej. Plan dochodów po zmianie wynosić będzie 191.906.467 zł. Plan 

wydatków również się zwiększy o kwotę 166.869 zł. Rezerwa ogólna po zmianie wynosić 

będzie 645. 343 zł. Ogółem wydatki po zmianie wynosić będą 213.014.075 zł . 

Pani Ewa Daleka Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała,  

że komisja zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie. 

Uchwałę wraz z autopoprawką przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad.5. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w wydatków budżetu powiatu, które 

nie wygasają z upływem roku budżetowego 2017 – druk nr 379/17przedstawiła pani Joanna 

Wojciechowska Skarbnik Powiatu.  

Pani Ewa Daleka Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała,  

że komisja zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie. 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad.6. 

Pani Joanna Wojciechowska Skarbnik Powiatu przedstawiła uchwałę Składu 

Orzekającego RIO w Gdańsku w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej powiatu wejherowskiego na lata 2018-2028 (załącznik nr 4).  
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Następnie pani Gabriela Lisius Starosta Wejherowski przedstawiła wieloletnią 

prognozę finansową powiatu (załącznik nr 5).  
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Gospodarki, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska, Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Prorodzinnej, Komisji 

Edukacji, Komisji Kultury i Promocji Powiatu, Komisji Sportu i Turystyki oraz Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego poinformowali, że niniejszy projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię komisji.  

Uwag nie zgłoszono.  

Uchwałę Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej powiatu wejherowskiego na lata 2018-2028 - – druk nr 375/17 przyjęto przy 1 

głosie przeciw. 

 

Ad. 7.  
W pierwszej kolejności pani Joanna Wojciechowska Skarbnik Powiatu przedstawiła 

uchwałę Składu Orzekającego RIO w Gdańsku w sprawie opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Powiatu Wejherowskiego na 2018r. (załącznik nr 6). Potem Starosta pani 

Gabriela Lisius przedstawiła projekt budżetu Powiatu Wejherowskiego na 2018 rok 

(załącznik nr 7).  

Następnie pan Ryszard Czarnecki Przewodniczący Rady powiedział, że wszystkie 

komisje Rady Powiatu zaopiniowały proponowany budżet pozytywnie. Nie złożono 

wniosków do rozpatrzenia.  

 Po czym Przewodniczący Rady Powiatu rozpoczął dyskusję i poprosił radnych  

o uwagi do przyszłorocznego budżetu. Pierwszy zabrał głos Krzysztof Bober w imieniu 

Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość (załącznik nr 8). Następnie głos zabrała radna Ewa 

Daleka Przewodnicząca klubu Wspólny Powiat (załącznik nr 9).  

Wobec braku dalszych uwag Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

wejherowskiego na rok 2018 – druk nr 376/17. Po czym w głosowaniu przyjęło budżet na 

2018 rok. Obecnych było 28 radnych. 26 radnych opowiedziało się za, 1 przeciw  

i 1 wstrzymał się od głosu. 

 

Ad.8. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowego kredytu bankowego – druk nr 380/17 przedstawiła Joanna 

Wojciechowska Skarbnik Powiatu. 
Pani Ewa Daleka Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała,  

że komisja zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie. 

W przeprowadzonym głosowaniu uchwała została przyjęta przy 1 głosie przeciw  

i 1 wstrzymującym. 

 

Ad.9.  
Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Miasta Wejherowa na realizację zadania „Przebudowa ulicy Nadrzecznej 

wraz z przebudową skrzyżowania z ul. Chopina na skrzyżowanie o ruchu okrężnym" - druk 

nr 381/17 przedstawił pan Witold Reclaf Wicestarosta. 

Pan Władysław Hirsch Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska poinformował, że komisja zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie. 

Pani Ewa Daleka Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała,  

że komisja zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie. 

W przeprowadzonym głosowaniu uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad.10. 

Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie uchwalenia Powiatowego 

Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej na lata 2018-2020 - druk nr 377/17 przedstawiła pani 

Iwona Romanowska Dyrektor PCPR w Wejherowie. 



 4 

Pani Łucja Słowikowska Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i 

Prorodzinnej poinformowała, że komisja zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie. 

W przeprowadzonym głosowaniu uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad.11. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia planu pracy 

Rady Powiatu Wejherowskiego na 2017 r. - druk nr 382/17.  

Uwag nie zgłoszono. 

W przeprowadzonym głosowaniu uchwała została przyjęta jednogłośnie 

 

Ad.12. 
 Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zatwierdzenia planu pracy 

i kontroli Komisji Rewizyjnej - druk nr 383/17przedstawiła pani Anna Jamróz – Szadaj  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej. 

Radny Wiesław Szczygieł powiedział, że na posiedzeniu komisji Budżetu i Finansów 

zgłosił wniosek o przeprowadzenie przez Komisję Rewizyjną kontroli realizacji budowy ul. 

Chłopskiej w Kębowie. Ponowił wniosek i wniósł o ujęcie tego punktu w I półroczu planu 

pracy Komisji Rewizyjnej.  

Pan Witold Reclaf Wicestarosta w imieniu Zarządu Powiatu powiedział, że wniosek 

nie jest zasadny. Niezrealizowanie zadania wynika z winy Gminy Luzino. Sprawa trafi do 

sądu, który orzeknie o winie. Jego zdaniem rozstrzygnięcie musi być na naszą korzyść. 

Stwierdził, że dysponuje całą dokumentacją w tej sprawie, w związku z tym każdy 

zainteresowany może zapoznać się z nią. Natomiast wniosek o kontrolę Komisji Rewizyjnej 

powinien być złożony w gminie, bo ona zawiniła. 

Radny Wiesław Szczygieł powiedział, że wnioskuje o to, aby Komisja Rewizyjna 

zapoznała się z dokumentami i przekazała radnym wyniki kontroli. 

Radny Piotr Pelcer stwierdził, że droga sądowa to ostateczność, należy podjąć 

rozmowy z gminą. Jednocześnie dodał, że jest członkiem Komisji Rewizyjnej i z kontroli 

dotyczącej tego punktu , jako mieszkaniec Luzina chciałby być wyłączony. 

Radny Józef Reszke powiedział, że nie można przesądzać kto wygra w sądzie , bo od 

wyroków mamy niezawisłe sądy. Nawet gdy wygramy to minie 3-4 lat. Przegranymi będą 

mieszkańcy, którzy nie mają drogi. Jego zdaniem, tylko ugoda z gminą i firmą SKANSKA 

jest jedynym rozwiązaniem tej sprawy. Nie zgodził się ze stwierdzeniem, że wniosek  

o kontrolę powinien być złożony w gminie, bo to nasz projekt jest zagrożony. 

Radny Wiesław Szczygieł ponowił wniosek o przeprowadzenie przez Komisję 

Rewizyjną kontroli realizacji budowy ul. Chłopskiej w Kębłowie.  

Przewodniczący Rady zarządził przerwę,  

Po przerwie przystąpiono do głosowania wniosku radnego Wiesława Szczygła. 

Wniosek został przyjęty. 12 osób opowiedziało się za, 9 przeciw, 5 osób wstrzymało się od 

głosu.  

Po czym w głosowaniu przyjęto uchwałę w sprawie zatwierdzenia planu pracy  

i kontroli Komisji Rewizyjnej. 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

 

Ad.13. 

Brak dyskusji. 

 

Ad.14. 

           Radny Józef Reszke przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie podjęcia 

apelu do Ministra Edukacji Narodowej.  Powiedział, że Ministerstwo Edukacji Narodowej 

zamierza wprowadzić od 1 stycznia 2018 roku obniżkę subwencji oświatowej dla 

samorządów z tytułu prowadzenia szkół z nauczaniem języka regionalnego / kaszubskiego. 

Zapowiada też kolejne obniżki z tego tytułu w 2019 roku. Zamierzenia te zostały ujawnione 

w projekcie Rozporządzenia MEN w sprawie sposobu podziału części oświatowej subwencji 

ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego w roku 2018. Rozporządzenie to ma wejść w 

życie z dniem 1 stycznia 2018 roku. Wejście w życie tego Rozporządzenia spowoduje 
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drastyczne obniżenie subwencji oświatowej na nauczanie języka kaszubskiego we wszystkich 

gminach na terenie powiatu wejherowskiego. I tak w Redzie subwencja będzie obniżona o 

30.000,-zł, w Rumi 79.000,-zł a w Wejherowie 150.000,-zł. Obniżka subwencji może stać się 

przyczyną nie tylko zaprzestania nauczania języka kaszubskiego ale również przyczyną 

likwidacji małych szkół wiejskich. Ograniczanie finansowania nauczania języka kaszubskiego 

stanowi istotne zagrożenie dla jego przyszłości i dla dziedzictwa kulturowego Pomorza. 

Wobec powyższego podjęcie tej uchwały wraz z apelem jest niezwykle ważne dla  

przyszłości Kaszub  oraz dla Rady Powiatu Wejherowskiego, która między innymi finansuje 

działalność Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko-Pomorskiej w Wejherowie. 

 Pan Wojciech Rybakowski Etatowy Członek Zarządu powiedział, że to, że wartość na 

język kaszubski będzie zaniżona nie świadczy o tym, że subwencja będzie zaniżona. Dla 

każdego podmiotu będzie ona osobno liczona. Radny Józef Reszke odpowiedział, że 

zmniejszone będą wagi na języki a zwiększone na małe szkoły. Zwiększenie nie powinno 

odbywać się kosztem języka. Jesteśmy pokrzywdzeni w stosunku do szkół gdzie nie ma 

języka kaszubskiego. 

 Po czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie, w którym projekt uchwały w 

sprawie podjęcia apelu do Ministra Edukacji Narodowej przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad.15. 

Radny Józef Reszke powiedział, że na wczorajszej komisji Budżetu i Finansów 

przedstawił artykuł prasowy, w którym wypowiadał się wójt Gminy Luzino. Wójt obwinia za 

niewykonanie prac drogowych powiat. Powiedział, że nic nie stało na przeszkodzie w 

rozpoczęciu prac a  kanalizację sanitarną może wykonać tzw. przyciskami. Po sprawdzeniu 

dokumentu pozwolenia na budowę okazuje się, że jest tam zapisane, że budowa będzie 

realizowana techniką przecisków, prace nie będą realizowane w utwardzonych drogach. Nikt 

nie wiedział dlaczego wójt zszedł z budowy. Okazało się, że wójt oddał budowę w celu 

kontynuowania prac drogowych przez powiat. Powiat popełnił błąd wypowiadając umowę 

Skanskiej, powinien pójść z nią na ugodę, nie do sądu. Zdaniem radnego powinniśmy 

kontynuować budowę tej drogi a Przewodniczący Rady powinien działania zarządu, jako 

działania na szkodę Powiatu, zgłosić do prokuratury lub innych organów. Jego zdaniem 

należy szybko zadziałać. 

Pani Gabriela Lisius Starosta Wejherowski odpowiedziała, że ona nie udzielała 

żadnego wywiadu. Nie zgadza się z wypowiedziami wójta. Zarząd Powiatu rozmawiał z 

wójtem niejednokrotnie. Sam wójt stwierdził na posiedzeniu zarządu, że nieracjonalna byłaby 

budowa drogi przed ukończeniem kanalizacji.  I to jest prawdą. Jeśli byśmy zrobili drogę to 

byłaby ona przekopana i zniszczona. Wójt uczestniczył w rozmowach i nie może twierdzić, że 

jest tu wina powiatu, powiat chciał to zadanie realizować. Ponadto gdyby była wina powiatu 

to nie otrzymalibyśmy dotacji za zrealizowaną część inwestycji. Niejednokrotnie zwracaliśmy 

się do wójta z pytaniem kiedy odda plac budowy, aby SKANSKA mogła kontynuować 

budowę. Nie oddano placu budowy. Wójt zszedł z pracami jednak nie oddał placu budowy i 

nie określił do tej pory terminu jego oddania. Dlatego też została zerwana umowa ze 

SKANSKĄ. Podkreśliła, że do tej pory plac budowy nie został przekazany i nie ma terminu 

jego przekazania. 

Radny Józef Reszke powiedział, że to właściciel decyduje kiedy rozpoczyna prace. 

Ponad miesiąc zarząd powiatu wykazał się bezczynnością. Rozmowy rozpoczął w 

październiku, a prace budowlane zgodnie z umową z Gminą Luzino miały zakończyć się 30 

sierpnia.  

Radny Władysław Hirsch złożył formalny wniosek o zakończenie dyskusji. W 

głosowaniu wniosek został przyjęty. 2 osoby wstrzymały się od głosu, 1 była przeciw. 

 

Ad.16. 

Przewodniczący Rady pan Ryszard Czarnecki złożył wszystkim życzenia świąteczne  

i noworoczne. Po czym dokonał zamknięcia XXXVI Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego  

o godzinie 14.30. 
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Załączniki: 

1. Lista obecności Radnych na XXXVI Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego  

V kadencji. 

2. Lista zaproszonych gości na XXXVI Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego  

V kadencji. 

3. Sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami. 

4. Uchwała Składu Orzekającego RIO w Gdańsku w sprawy opinii o projekcie  

uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wejherowskiego  

5. Wystąpienie Starosty nt. wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wejherowskiego. 

6 Uchwała Składu Orzekającego RIO w Gdańsku w sprawie opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Powiatu Wejherowskiego na 2018r.  

6a. Wystąpienie Starosty nt budżetu na 2018r.  

7 Wystąpienie Przewodniczącego Klubu Radnych Wspólny Powiat. 

8 Wystąpienie Przewodniczącego Klubu Radnych PiS 

 

 

 

   Posiedzeniu przewodniczył: 

 

Przewodniczący Rady Powiatu 

 

 

                  Ryszard Czarnecki 

 

 
Protokołowała: Alicja Bartosiak 

 

 


